
Studenţii filozofează 
despre inteligenţa artificială

Organizaţia sindicală, 
colectivul FIU o felicită 
pe întemeietoarea Catedrei 
„Modelarea şi tehnologia 
confecţiilor din ţesături”, pe 
baza căreia a fost creată fa-
cultatea, dr. în ştiinţe peda-
gogice, profesor-consultant 
Svetlana Salamatova, cu 
minunatul jubileu – 50 de 
ani în industria uşoară.

Dna Salamatova a pre-
gătit numeroşi specialişti, 
care activează la toate în-
treprinderile de profil din 
RM. Printre ei amintim pe 
directoarea fabricii de con-
fecţii din Chişinău SA „Io-
nel” Aglaia Ostrovskaia. 
Mulţi dintre studenţii dnei 

Salamatova au fost şi sunt la conducerea întreprinderilor din ramură la Tiraspol, Tighina, Soroca, Bălţi. 
Sunt şi mulţi profesori de educaţie tehnologică, în instituţiile de învăţământ superior, colegii. Ca semn de 
recunoştinţă pentru munca acestei Doamne devotate profesiei au fost decoraţiile cu medalii şi ordinul „In-
signa de Onoare”, cu numeroase diplome.

Dna Salamatova a publicat peste 110 articole, a scris 2 manuale şi este conducător ştiinţific al tinerilor 
doctoranzi.

Este o fire inteligentă, exigentă, foarte muncitoare şi ca atare posedă un bagaj enorm de cunoştinţe.
Sperăm că această profesoară de la FIU, simpatică şi cu energie inepuizabilă, va activa alături de noi 

mulţi ani înainte şi va aduce mult folos universităţii noastre şi industriei uşoare din RM.
Neonila SIROŞ,

lector superior FIU
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Concursul “Balul bobocilor UTM 
– 2004”, desfăşurat pe 12 octombrie în 
incinta Centrului de Agrement “Mos-
cova”, a avut drept scop evidenţierea 
inteligenţei şi ingeniozităţii studenţi-
lor-boboci ai UTM. Au participat 10 
perechi de la cele 10 facultăţi ale UTM. 

La proba de prezentare perechile de la 
FIMCM şi FCGC, cu parodiile şi înscenă-
rile legate de facultate şi studii, au făcut 

sala să hohotească de râs. La „tema de acasă” bobocii de la FRT şi FIEB au dat 
dovadă de cea mai bună pregătire. Juriul (preşedinte Mircea Guţu, interpret de mu-
zică uşoară) i-a notat pe cei mai buni. Astfel, de locul III s-au învrednicit Nadejda 
Lungu şi Victor Munteanu de la FRT; locul II – Tatiana Olaru şi Andrei Ungu-
reanu, FCGC, locul I revenind Olgăi Andriuţă şi lui Eugen Zavtoni de la FIEB.

E îmbucurător faptul că bobocii de la cea mai tânără facultate a UTM s-au dove-
dit a fi din start şi cei mai buni. 

În calitate de oaspete de onoare la sărbătoare a fost prezent şi dl Dumitru Bra-
ghiş, parlamentar.

E bine că se organizează asemenea concursuri. Nu e prea bine însă, că acestea 
sunt lăsate doar pe seama studenţilor, nefiind antrenaţi aici conducători de grupe, 
profesorii. Poate de aceea, înscenările unor “boboci” au fost cam vulgare şi au cam 
abundat în teme legate de sex, băuturi. Cât despre proba ingeniozităţii, nu s-a prea 
evidenţiat ingeniozitatea ca atare. Întrebările s-au referit, în special, la teme de sex 
şi distracţie, dar unde au fost cele în spirit tehnic, dacă totuşi e vorba de studenţii 
UTM?

Comandamentele educative ne sugerează că asemenea concursuri au un scop 
distractiv-cultural, de aceea ele urmează să fie organizate în sala de festivităţi a 
UTM şi nu la un oarecare Centru de agrement din oraş, unde unii studenţi mai întâi 
trec pe la bar...
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deja, a avut loc prima sesiune a Asambleei 
AŞM. A fost votat un nou statut al AŞM şi 
adoptat Codul pentru Ştiinţă şi Inovare.

În cadrul acestei prime sesiuni au fost 
enunţate şi unele noi numiri de cadre în 

veriga diriguitoare. În postul de vicepreşedinte 
al AŞM a fost ales dl Ion Tighineanu, prorector 
UTM, prof. univ., dr. hab.

Colectivul UTM se mândreşte cu asemenea 
cadre şi doreşte dlui Ion Tighineanu succese în 
noua sa funcţie de mare prestigiu şi răspundere 
socială. 

Prorectorul UTM 
– vicepreşedinte 
al AŞM

Băieţii noştri din echipa UTM de fot-
bal „Politehnica” – Divizia „A”, antrena-
tă de cunoscutul antrenor dl Ion Caras, 
au produs o senzaţie în sfera respectivă. 
Ei au remizat în întâlnirea cu echipa FC 
„Tiraspol” din Divizia Naţională. Scorul 
0:0. dar acest scor promovează echipa 
UTM „Politehnica” în semifinalele la 
„Cupa Moldovei”.

Senzaţional este faptul că din întrecerile 
pentru „Cupa Moldovei” au fost eliminate 

echipe de frunte din Divizia Naţională, pre-
cum e „Sheriff” şi „Zimbru”.

Nu degeaba gazeta „Sport curier” scrie 
în numărul său din 11 noiembrie a.c. că 
pătrunderea echipei UTM „Politehnica” 
până în semifinalele „Cupei Moldovei” este 
o senzaţie excepţională.

Dar ambiţia fotbaliştilor UTM tinde 
chiar spre cucerirea Cupei. Să le dorim suc-
cese în această realizare. Semifinalele vor 
urma în primăvara-2005.

 Concursul 
“Balul 
bobocilor 
– 2004”

Catedra de Ştiinţe Socioumane a 
UTM a organizat recent o nouă şedinţă 
a Clubului filozofic cu un generic foarte 
actual: “Filozofia inteligenţei artificiale”. 
Pasionaţi de calculator, de progresele 
tehnicii moderne, membrii clubului au 
încercat să descurce lucrurile.

Studentul a. IV, FCIM Anatolie Go-
lovco, preşedintele Clubului filozofic, a 
pus în discuţie problema existenţei inteli-
genţei artificiale, dacă există ea în gene-
re. De fapt, acest subiect este tema nr. 1 a 

dezbaterilor din ultimii 20-30 de ani care-i 
preocupă pe oamenii de ştiinţă, predomină 
în lucrările ştiinţifice şi în filmele de fic-
ţiune.

E îmbucurător faptul că studenţii UTM, 
preocupaţi fiind de studii, îşi dedică timpul 
liber unor activităţi utile. Dl Mihai Bra-
ga, şeful Catedrei Ştiinţe Socioumane, a 
subliniat activismul tuturor participanţi-
lor, cunoştinţele şi modul de a întreţine un 
discurs, un raport, o discuţie, de a reflecta 
asupra problemelor vieţii.

Ştiri de la facultăţi

FRT: se accentuează 
aspectul practicii

Dl Igor Mardare, şeful Catedrei 
„Construirea şi producerea aparataju-
lui electronic” a FRT, ne informează că 
de acum încolo studenţii anului V îşi vor 
susţine practica de diplomă nu doar timp 
de 3 săptămâni, ci zilnic, începând din 1 
septembrie, pe parcursul întregului an 
de învăţământ. Astfel se urmăreşte ac-
centuarea serioasă a aspectului practic 
în pregătirea specialiştilor. Majoritatea 
studenţilor anului V îşi realizează prac-
tica de diplomă la Uzina „Topaz”. O altă 
parte – la diverse companii şi întreprin-
deri de producere, unde au şi posibili-
tatea de a se documenta şi selecta teme 
pentru tezele de diplomă.

Un alt moment ce ţine de efectuarea 
practicii rezidă în lansarea unui concurs de 
selectare a studenţilor mai buni din anii II-

IV, organi-
zat de două 
firme pri-
vate: „Re-
ferat” şi 
„ A D D ” . 
Acestea se 
a n g a j e a -
ză să ofere 
studenţilor cunoştinţe practice în domenii-
le web-designer, web-programare, design, 
photoshop, imagine în format digital, în-
scriere, montaj, redactare, biblioteca sune-
telor etc.

Colaborarea cu aceste întreprinderi va 
însemna pentru studenţi realizarea practicii 
de producţie, a proiectului de teză, orelor 
practice şi de laborator, precum şi angajarea 
mai benefică în câmpul muncii.
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